

Nicole Bacharan is a historian and political analyst, specialized in American society and relations between Europe and the United States.

She is a keynote or featured speaker at major conferences, and the author of more than twenty books, including several bestsellers, on international politics, the United States, and transatlantic affairs, as well as several educational novels for children and young adults.

As a consultant on foreign affairs, she is an expert commentator for top-tier French TV and radio, and a frequent analyst on American, Belgian, Swiss, and Italian television and radio stations. She publishes op-eds in, and gives frequent interviews to regional, national and international newspapers and magazines.

For many years, she has developed initiatives to promote the transatlantic relation and a better understanding between Europe and the United States. On the evening of 9/11, she left a mark on television viewers when she said "*Tonight, we are all Americans*". In 2008, she testified as an expert witness in front of the Parliament's Foreign Affairs Committee and Defense Committee on topics related to the full return of France to NATO.

Nicole Bacharan was an Associate Researcher at the Fondation Nationale des Sciences Politiques (Sciences Po Paris) and a National Fellow at the Hoover Institution at Stanford University (California)

On November 12, 2008, she was awarded the French *Legion of Honor* by President Nicolas Sarkozy.

Nicole Bacharan est historienne et politologue, spécialiste de la société américaine et des relations entre l'Europe et les Etats-Unis.

Elle donne des conférences pour des associations et de grandes entreprises, et est l'auteur d'une vingtaine d'ouvrages, dont certains best-sellers, sur la politique internationale, les Etats-Unis et les relations transatlantiques, ainsi que de plusieurs romans pédagogiques destinés aux enfants et aux adolescents.

Elle intervient en tant qu'expert sur les sujets concernant les Etats-Unis et les relations internationales dans les grandes chaînes de radio et de télévision en France, mais également aux Etats-Unis, en Belgique, en Suisse et en Italie. Elle publie des tribunes et répond à des interviews dans la presse régionale, nationale et internationale.

Depuis de nombreuses années, elle s'est efforcée de développer des initiatives pour promouvoir la relation transatlantique et une meilleure compréhension entre l'Europe et les Etats-Unis. Le soir du 11-Septembre, elle a marqué les téléspectateurs français en déclarant : « *ce soir, nous sommes tous Américains* ». En 2008, elle a témoigné en tant qu'expert devant la Commission des Affaires Etrangères et de la Défense de l'Assemblée Nationale sur la question du plein retour de la France au sein de l'OTAN.

Nicole Bacharan a été chercheuse associée à la Fondation Nationale des Sciences Politiques (Sciences Po Paris) et National Fellow à la Hoover Institution de l'Université de Stanford, Californie.

Le 12 novembre 2008, elle a été décorée Chevalier de la Légion d'Honneur par le président Nicolas Sarkozy.

Ouvrages récents sur les Etats-Unis, l'Alliance atlantique et les relations internationales:

- **First Ladies, à la conquête de la Maison Blanche**, Perrin, 2016
- **Du Sexe en Amérique, une autre histoire des Etats-Unis**, Robert Laffont, 2016
- **Les Secrets de la Maison Blanche**, Perrin 2014, Pocket 2016 (*Great American Presidential Decisions*).
- **11-Septembre, le jour du chaos**, Pocket, 2013, Perrin, 2011 (*September 11, a Day of Chaos*).
- **Le Guide des élections américaines**, Perrin, 2012 (*A Guide to the 2012 US Election*).
- **Les Noirs américains, des champs de coton à la Maison Blanche**, Perrin 2010 (*A History of African-Americans*).
- **La Plus belle histoire de la liberté**, with André Glucksmann and Abdelwahab Meddeb, foreword by Vaclav Havel, Seuil, 2009 (*The Great History of Freedom*).
- **Pourquoi nous avons besoin des Américains**, Seuil, 2007 (*Long Live the Atlantic Alliance*).
- **Américains-Arabes, l'affrontement**, with Antoine Sfeir, Seuil, 2006 (*America vs the Arab World*).
- **Faut-il avoir peur de l'Amérique ?** Seuil, 2005, (*Should We Be Afraid of America ?*).